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Badea (Hidroelectrica): Investitiile în energie întârzie pentru ca dureaza ani de zile

sa obtinem un aviz de la hoardele de functionari

Legislatia în România trebuie clarificata, pentru ca în acest moment este interpretabila si dureaza ani de

zile pâna la obtinerea unui aviz de la hoardele de functionari din România, a afirmat, miercuri, Bogdan

Badea, presedintele Directoratului Hidroelectrica, în cadrul conferintei "Împreuna sa punem energia în

lumina", organizata de InvestEnergy.

 

"Problema este timpul extrem de mare în care trebuie sa obtinem avizele de la hoardele de functionari pe care

le-am creat în România. Trebuie sa tragem un semnal de alarma. Hidroelectrica s-a confruntat cu situatia în care

proiectele verzi pe care vrem sa le facem sunt blocate fix de autoritatile de mediu", a precizat Badea.

 

El a aratat ca pâna si înlocuirea unui echipament vechi cu unul nou necesita un aviz de mediu, care dureaza ani de

zile.

 

"Când se schimba un echipament vechi cu unul nou, trebuie sa stam ani de zile pentru a obtine acel acord de

mediu. Nu doar la noi sunt aceste probleme, cine vrea sa puna trei stâlpi într-o padure, ca sa ma exprim plastic,

trebuie sa treaca prin aceleasi furci caudine. Ştim doar când începem, nu stim si când se termina acest proces de

avizare, de exemplu la Bumbesti am început acum patru ani", a continuat seful Hidroelectrica.

 

În opinia sa, solutia este o clarificare a legislatiei, ca sa nu mai lase loc interpretarilor din partea anumitor agentii

regionale.

 

"Sunt micile nimicuri care conduc la situatii extrem de grave din sistemul energetic. Daca nu reusim sa clarificam

aceste elemente, daca nu facem ceva concret, acel 2030 este un orizont extrem de apropiat si vom avea probleme

serioase. Suntem în punctul în care ne-a ajuns cutitul la os", a subliniat Badea.

 

El a aratat ca este nevoie ca autoritatile sa-si stabileasca o strategie, pentru ca investitorii sa stie ce au de facut.

 

"Cred ca este un moment în care trebuie sa ne punem picioarele în apa rece, sa ne facem o foaie de parcurs, sa stim

daca vrem realist sa mai avem capacitati, daca vrem sa investim în Marea Neagra, trebuie sa ne cream aceasta

foaie de parcurs, degeaba vrea un investitor sa faca ceva. Nu putem decupla planurile de investitii ale

producatorilor, distribuitorilor, transportatorului, e un moment în care trebuie sa mergem coordonat. Daca nu ne

pregatim astazi, unde vrem sa ajungem nu vom ajunge", a completat oficialul producatorului de energie.
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